
V državnem zboru je bi'o pretekli petek kon 
čano prvo branje o državnem proračunu. Raz
prave se v torek dne 2. oktobra nadaljujejo. Ker 
je Jugoslovanski kiub sklenil, da ostane v najostrejši 
opoziciji proti sedanji vladi in se v tem smislu 
udeležijo govorniki Jugoslovaaskega kluba posve 
tovanj o državnem proračunu, je v petkovi seji 
državne zbornice slovenski poslanec dr. Lovro Po 
gačnik izrazil opozicionalno stališče Jugoslovanske 
ga kluba, ker se narodnopolitični program sedanje 
vlade noče ozirati na želje in zahteve Jugoslo
vanov. 

Vlada išče sedaj v zbornici zaveznikov, da 
spravi pod streho državni proračun. Ker nima za 
to potrebne večine, se ji bo to le prav težko po 
srečilo, kar utegne pokazati že bližnja bodočnost, 
ko bo prišlo v zbornici do glasovanja o državnem 
proračunu. 

V proračunskem odseku je bil z veliko večino 
glasov sprejet predlog, da se izreče graja članom 
nadzorovalne komisije državnih dolgov, ker so ti 
člani že od leta 1914 naprej sopodpisavali nove 
državne dolgove. Izid tega glasovanja je bil prvi 
poraz sedanje vlade. Za predlog so glasovali vsi 
nenemški poslanci in socialni" demokrati. V spre 
jetem predlogu se pa opravičuje tiste člane, ki bi 
bili pod takratno vlado gotovo izpostavljeni pre
ganjanjem, aii bi se jih pa bilo celo tiralo v zapor, 
ako bi bili odrekli sopodpis 

* * 
Predloge in interpelacije so stavili poslanci 

Roškar in dr. Korošec za podporo vsled požara 
ponesrečenim v občini Bunčani, poslanec Roškar, 
da se odpise davek in podeli državna podpora 
vsem v mariborskem okraju leta 1917 po toči po
škodovanim. Zlasti važne predloge in interpela
cije so vložili poslanci Roškar, Pišek in tovariši, 
da se vse rekvizicije kake koli vrsto pridelkov vr
šijo v j bodoče samo na urejeni in postavno pra

Državni zbor. vični podlagi, da se kmetsko ljudstvo varuje pred 
vsako nasilnostjo pri raznih rekvizicijah ter da 
vlada odredi, da se od vseh pridelkov in živil za 
ljudi in živino v prvi vrsti pokrijejo vse potrebe v 
občini in okrajih in da se rekvirira samo pre 
ostanek. 

Poslanec dr. Verstovšek je pa vložil obširno 
interpelacijo zaradi sodnijskih razmer na Sloven
skem ter zahteva od vlade, da nastavlja na slo
venskem ozemlju le slovenske pravnike. Nadalje 
je isti poslanec interpeliral, da vlada odpokliče iz 
slovenskega dela štajerske vse begunce nemške 
narodnosti, katere je tu naselila, da bi ponemčili 
slovenske deie Štajerske. 


